

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



ISSN 1005-1252



9 771005 125074



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

12
2012年 第20卷 第 期
Volume 20 Number 12 December 2012

中国健康心理学杂志 2012 年第 20 卷第 12 期

目 次

精神卫生

- 芪参复康胶囊对重度抑郁症患者智力及事件相关电位的影响 张彦 陈玖 杨来启等(1761)
艾司西酞普兰治疗糖尿病患者焦虑抑郁状况 张国强 舒民 (1764)
帕利哌酮缓释片与齐拉西酮治疗对精神分裂症患者血清泌乳素及体重质量的影响 甄莉丽 李金香 (1766)
560 例司法精神医学鉴定的回顾性分析 魏晓云 金滔 胡俊等(1769)
精神分裂症住院患者与社区患者感知病耻感水平对比 阎锴娟 肖乐 谢侃侃等(1772)
流浪乞讨精神病患者临床特征对比分析及综合性救治 甄庆伟 孙佳文 (1774)
女性精神分裂症患者配偶心理健康及生活质量调查 安颖奇 (1776)
社会支持对缓解期偏执型精神分裂症患者生活质量的影响 裴双义 边军 (1777)
男性戒毒劳教人员社会支持状况调查 姜丽娜 应柳华 杨波 (1779)
阿立哌唑治疗 Tourette 综合征的临床研究 赵怀安 张勤峰 孙梦月 (1782)
利培酮合并西酞普兰治疗强迫症的回访 张丽娜 田志林 李秀珊 (1783)
小剂量利培酮口服液对难治性抑郁症的辅助治疗 边军 裴双义 (1785)
米氮平治疗强迫症对照研究的 Meta 分析 阳中明 蔡昌群 (1786)
度洛西汀治疗抑郁症伴发糖尿病疗效研究 王心蕊 宋欣欣 潘淑先 (1826)
躯体形式障碍患者认知功能情况与事件相关电位 P300 的研究 易峰 苏旭江 汪艳 (1829)

职业心理

- 事故后飞行人员心理应激多项因素的流行病学调查 王煜蕙 陈喜林 戚菲等(1788)
综合医院医学技术人员职业倦怠调查及影响因素 瞿伟 谷珊珊 (1790)
热环境对军人认知能力和军事训练的影响 汪洪 刘枢晓 刘诗翔 (1792)
监狱干警心理健康状况及应对方式的中介效应研究 郭晓伟 余耀先 胡朋利等(1794)
煤矿工伤创伤后应激障碍的调查研究 廖家喜 杨朝晖 张仲明等(1797)
暴力犯罪人风险决策特点的研究 张茜茹 刘旭峰 黄志强等(1800)
海勤人员社会适应度调查分析 董效信 单守勤 赵晓晶等(1802)
唐山市外科医生职业紧张状况分析 郑维国 李晓云 金玉兰等(1804)
高校辅导员工作中的突发事件应对方式特点研究 谭利平 夏欣 (1806)
农民工自尊与主观幸福感的相关研究 邢全超 马云 孔令玲等(1809)
不同年龄护理人员职业倦怠与防御方式的关系 陆斯琦 唐云翔 严进 (1811)
精神科护士职业倦怠与职业压力 佟久芬 杨绍清 刘芳 (1814)
急进高原救灾官兵心理应激损伤及其影响因素分析 高存友 甘景梨 张伟红等(1816)
90 后士兵主流价值观特点调查分析 汪微 李川云 (1818)
芪参复康胶囊对心理应激促发的高原肺损伤的效果研究 马文涛 魏敦宏 付清海等(1821)

实验心理

- 视觉情绪刺激诱导的神经磁场研究 陆水平 谢世平 同伟 (1823)
面部表情反馈对大学生心理亚健康影响的实验研究 李力生 郭华星 潘巧丽等(1827)

心理干预

- 精神科医护人员心理健康状况调查与相关干预 张李娜 (1832)
英语语言训练对恢复期住院精神分裂症患者焦虑抑郁情绪的影响 代嘉庚 马文有 王丽萍等(1834)
五年制师范女生主观幸福感的干预研究 熊庆秋 孙宪刚 (1836)

自信心心理训练对精神分裂症患者生活质量影响的研究	孔 鑫	葛 玲	(1839)
健康教育及行为干预对精神分裂症合并糖尿病患者的效果观察	许 洁	陈 婷	朱 静 (1841)
脑卒中后抑郁的心理干预	尹焕新	孙德生	李亚红等(1843)
情志顺势团体辅导对大学生网络依赖的干预效果研究	吕文卿	张伯华	(1845)
团体心理治疗对缓解期精神分裂症认知功能的作用		严叶良	(1847)
针对性心理干预合并药物治疗对心脏神经症患者的疗效研究	刘名姓	李和军	李秀珊 (1849)
团体心理干预用于小学生因危机事件出现情绪交互感染的效果评价	周素芝	王彦娟	马新英等(1919)

心理评估

睡眠状况自评量表(SRSS)说明	李建明		(1851)
戒毒人员的风险认知特征		李欣忆	(1852)
精神病人刑事责任能力评定量表的运用	李 辉	邱述领	马世民 (1854)
全国消防员 16PF 常模标定及结果分析	李琰琰	马 杰	(1856)

儿童少年心理

聋哑学生心理健康状况及其干预	吴红东	曹火军	吴洪军等(1859)
无锡市流动儿童学习适应性的现状及分析	施桂娟	高雪梅	戴斌荣等(1861)
城市留守儿童攻击行为与孤独感的研究	杜玲利	范志光	魏 欣等(1864)
汶川地震幸存者创伤后应激反应与细胞免疫的关系	彭树增	陈 纯	李凤珍等(1866)
父母依恋一致性与子女依恋的关系	何 玲	陈图农	詹明心等(1869)
汶川震区高中生创伤后心理亚健康的纵向研究	李力生	郭华星	刘 洋等(1871)
泉州流动儿童社会支持状况的调查研究		许松芽	(1873)
中专和高中非毕业班学生心理健康状况调查分析		孙海艳	(1876)
青少年自立人格的比较研究		韩小琼	(1878)

大学生和研究生心理

医学生压力状况及其影响因素	李玉蓉	赵 丰	(1881)
大学生归因方式与内隐自尊	韦令华	韦义平	(1883)
医学生职业决策自我效能现状及其影响因素研究	朱 璐	刘 晓	丁亚萍等(1886)
自杀可能性量表在大学新生心理普查中的应用	刘国华	张桂英	(1889)
中医专业研究生明尼苏达多相人格与五态人格关系	王宗华	何厚夫	陈 颖 (1891)
五年制医学生心理控制源对职业决策自我效能的影响	李佳媚	吴思思	李珊珊等(1894)
高校学生专业满意度调查	王 娟	梁 丹	谭 琪等(1896)
特质焦虑者的自主神经功能特点研究	张 权	吴熙妹	蔡厚德 (1898)
不同教学方法对大学生课堂学业情绪的影响	赵淑媛	蔡太生	(1900)
医学生疲劳与正负情绪、一般自我效能感的现状及关系	魏 玲	何 涛	孙明媚等(1902)
大学生宿舍关系与主观幸福感的相关研究	杨绍清	张静霞	(1905)
大学生应对方式与犬儒态度的关系研究	徐金芳	施旺红	宁雅童 (1907)
想象对大学生内隐自我价值感的影响	纪伟标	王 玲	莫宏媛等(1909)
民办高校大一学生社会支持与特质应对关系	廖婷婷	林 川	(1912)
广州地区医科大学生心理压力与社会支持、自我效能感相关性研究	黄晓玲	叶茂林	陈 英 (1914)
大学生性别角色类型与攻击行为的相关研究	杨 青	韩利萍	(1917)
军医大学不同专业学员综合素质评估结果比较	鲁 娟	周 琳	(1920)

消息

《中国健康心理学杂志》编辑部声明			(1768)
------------------	--	--	--------

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 20 Number 12 December 2012

- The Effect of Qishenfukang Capsules on Intelligence and Event-related Potentials Change of Major Depressive Disorder. Zhang Yan, Chen Jiu, Yang Laiqi, et al(1761)
- The Effect of Escitalopram on Depression and Anxiety of Diabetic Patients. Zhang Guoqiang, Shu Min(1764)
- The Effects of Ziprasidone and Paliperidone Extended-release Tablet on Serum Prolactin and Body Weight of Schizophrenia. Zhen Lili, Li Jinxiang(1766)
- Retrospective Analysis of Forensic Psychiatry Assessment in 560 Cases. Wei Xiaoyun, Jin Tao, Hu Jun, et al(1769)
- The Stigma between the Inpatient and Outpatient with Schizophrenia. Yan Kaijuan, Xiao Le, Xie Kankan, et al(1772)
- Vagrant Psychiatric Patients' Clinical Characteristics and Comprehensive Special Treatment. Zhen Qingwei, Sun Jiawen(1774)
- Mental Health and Quality of Life of Female Schizophrenic Spouses. An Yingqi(1776)
- The Effect of Social Support on Quality of Life of Paranoid Schizophrenia Patients on the Remission. Pei Shuangyi, Bian Jun(1777)
- The Status of Male Drug Abatainers' Social Support in Reeducation-through-labor Institutions. Jiang Li'na, Ying Liuhsua, Yang Bo(1779)
- Clinical Study on the Efficacy of Aripiprazole in the Treatment of Tourette's Syndrome. Zhao Huai'an, Zhang Qinfeng, Sun Mengyue(1782)
- Risperidone Combined with Citalopram in the Treatment of Obsessive-compulsive Disorder. Zhang Li'na, Tian Zhilin, Li Xiushan(1783)
- Adjvant Therapy of a Small Dose of Risperidone Oral Solution on Refractory Depression. Bian Jun, Pei Shuangyi(1785)
- Meta-analysis on Mirtazaine in the Treatment of Obsessive-compulsive Disorder(OCD). Yang Zhongming, Cai Changqun(1786)
- The Epidemiology Investigation of Psychological Stress Factors of Flight Personnel after the Accident. Wang Yuhui, Chen Xilin, Qi fei, et al(1788)
- Job Burnout of medical scientist in General hospital and Its Influencing Factors. Qu Wei, Gu Shanshan(1790)
- Effect of Heat Stress on Cognitive Ability and Military Training in Soldiers. Wang Hong, Liu Shuxiao, Liu Shixiang(1792)
- The Mental Health of Prison Police:Coping Style as a Mediator. Guo Xiaowei, Yu Yaoxian, Hu Pengli, et al(1794)
- Investigation on Post-traumatic Stress Disorder in Injured Coal Miners. Liao Jiaxi, Yang Zhaojun, Zhang Zhongming, et al(1797)
- Risk Decision-making Features of Violent Criminals. Zhang Qianru, Liu Xufeng, Huang Zhiqiang, et al(1800)
- Social Adjustment of Navy Service Crew. Dong Xiaoxin, Shan Shouqin, Zhao Xiaojing, et al(1802)
- Occupational Stress of Surgeon in Tangshan. Zheng Weiguo, Li Xiaoyun, Jin Yulan, et al(1804)
- The Characteristics of Coping Styles of University Tutors in Sudden Events. Qiao Liping, Xia Xin(1806)
- Relationship between Self-esteem and Subjective Well-being of Peasant Workers. Xing Quanchao, Ma Yun, Kong Lingling, et al(1809)
- The Relationship between Job Burnout and Defense Style of Nurses in Different Ages. Lu Siqi, Tang Yunxiang, Yan Jin(1811)
- Psychiatric Nurses' Status of Job Burnout and Its Relationship with Occupational Stress. Tong Jiufen, Yang Shaoqing, Liu Fang(1814)
- Traumatic Stress Status and The Related Factors in the Servicemen during the Earthquake Relief Work on the Plateau. Gao Cunyou, Gan Jingli, Zhang Weihong, et al(1816)

- Characteristics of Mainstream Values of Post 90s Soldiers. Wang Wei,Li Chuanyun(1818)
- The Intervention Effect of Qishenfukang Capsule on Highland Lung Injury Caused by Psychological Stress. Ma Wentao,Wei Dunhong,Fu Qinghai,et al(1821)
- Neural Magnetic Field Induced by Visually Emotional Picture Stimuli. Lu Shuiping,Xie Shiping,Yan Wei(1823)
- Duloxetine in the Treatment of Depression with Diabetes. Wang Xinrui,Song Xinxin,Pan Shuxian(1826)
- Experimental Study on the Effect of Facial Expressions Feedback on the Sub—health of College Students. Li Lisheng,Guo Huaxing,Pan Qiaoli,et al(1827)
- Cognitive Function of Patients with Somatoform Disorders and Event-related Potential P300. Yi Feng,Su Xujiang,Wang Yan(1829)
- Mental Health Level of Staffs in Psychosis Department and Intervention. Zhang Li'na(1832)
- Effects of English Language Training on Anxiety and Depression of Inpatients with Schizophrenia during Recovery Period. Dai Jiageng,Ma Wenyou,Wang Liping,et al(1834)
- The Intervention of Subjective Well-being for Five-year Girl Students in Teachers' College. Xiong Qingqiu,Sun Xiangang(1836)
- The Effects of Self-confidence Training on Quality of Life of Convalescent Patients with Schizophrenia. Kong Xin,Ge Ling(1839)
- Effectiveness of Health Education and Behavior Intervention to Schizophrenic Patients with Diabetes Mellitus. Xu Jie,Chen Ting,Zhu jing(1841)
- The Psychological Intervention on Post-stroke Depression of Patients. Yin Huanxin,Sun Desheng,Li Yahong,et al(1843)
- The Effects of Group Counseling on 26 Internet—Dependent College Students. Lv Wenqing,Zhang Bohua,Song Jingjie(1845)
- The Effect of Group Psychotherapy in Recognition Function of Schizophrenia Patients in Remission. Yan Yeliang(1847)
- Study of Curative Effect of Pertinent Mental Intervention Combined with Drugs on Cardiovascular Neurosis. Liu Mingxing,Li Hejun,Li Xiushan(1849)
- Seff—Rating Scale of Sleep(SRSS). Li Jianming(1851)
- Risk Perception Features of Drug Abusers. Li Xinyi(1852)
- The Application of "Mental Patients Criminal Responsibility Rating Scale" Li Hui,Qiu Shuling,Ma Shimin(1854)
- Determination and Analysis on the Norm of 16PF for Fireman. Li Yanyan,Ma Jie(1856)
- Deaf Students' Mental Health and Their Intervention. Wu Hongdong,Cao Huojun,Wu Hongjun,et al(1859)
- The Status of Academic Adaptability about Migrant Children in Wuxi. Shi Guijuan,Gao Xuemei,Dai Binrong,et al(1861)
- The Correlation between Aggressive Behaviors and Loneliness of Left-behind Children. Du Lingli,Fan Zhiguang,Wei Xin,et al(1864)
- Relationship between Posttraumatic Stress Syndrome Severity and Cellular Immunity of "5·12" Wenchuan Earthquake Survivors. Peng Shuzeng,Chen Chun,Li Fengzhen,et al(1866)
- Relationship between Parental Attachment Consistency and Children Attachment. He Ling,Chen Tu'nong,Zhan Mingxin,et al(1869)
- Longitudinal Study on Post-traumatic Psychological Sub-health of High School Students in the 2008 Wenchuan Earthquake Area. Li Lisheng ,Guo Huaxing,Liu Yang,et al(1871)
- Social Support of Floating Children in Quanzhou. Xu Songya(1873)
- Mental Health States of Non-graduating Students in Secondary Training School and High School. Sun Haiyan(1876)
- The Comparative Study on Self-supporting Personality of Adolescents. Han Xiaoqiong(1878)
- Mental Stress of Medical Students and Its Influencing Factors. Li Yurong,Zhao Feng(1881)
- Relationship between Attributional Style and Implicit Self-esteem of College Students. Wei Linghua,Wei Yiping(1883)

- Career Decision-making of Self-efficacy of Medical Students and Its Influencing Factors.
..... Zhu Lu,Liu Xiao,Ding Yaping,et al(1886)
- Using the Suicide Probability Scale in College Freshmen Liu Guohua,Zhang Guiying(1889)
- Relationship between MMPI and Five-pattern Personality of Clinical Postgraduates Majoring in Traditional Chinese Medicine.
..... Wang Zonghua,He Houfu,Chen Ying(1891)
- Effect of Locus of Control on Five-year—program Medical Students' Career Decision-making Self-efficacy.
..... Li Jiamei,Wu Sisi,Li Shanshan,et al(1894)
- College Students' Satisfaction for Specialty. Wang Jing,Liang Dan,Tan Yan,et al(1896)
- Functional Features of Autonomic Nervous of Patients with Trait Anxiety. Zhang Quan,Wu Ximei,Cai Houde(1898)
- The Effects of Different Teaching Methods on College Students' Academic Emotion. Zhao Shuyuan,Cai Taisheng(1900)
- Status of Fatigue,Positive and Negative Affect and General Self-efficacy of Medical Students and Their Relationship.
..... Wei Ling,He Tao,Sun Mingmei,et al(1902)
- Relationship between Dormitory Interpersonal Relationship and Subjective Well-being of College Students.
..... Yang Shaoqing,Zhang Jingxia(1905)
- Relationship between Coping Styles and Cynicism of College Students. Xu Jinfang,Shi Wanghong,Ning Yatong(1907)
- The Effect of Imagination on Undergraduates' Implicit Self-worth. Ji Weibiao,Wang Ling,Mo Hongyuan,et al(1909)
- Relationship between Social Support and Trait Coping of Private College Freshmen. Liao Tingting,Lin Chuan(1912)
- Relationship between Psychological Stress and Social Support,Self-efficacy of Medical Students in Guangzhou Area.
..... Huang Xiaoling,Ye Maolin,Chen Ying(1914)
- Relationship between Gender Role and Offensive of Undergraduates. Yang Qing,Han Liping(1917)
- Effect of Group Psychological Intervention on Emotional Interaction Infection of Primary School Students
Because of Crisis Event. Zhou Suzhi,Wang Yanjuan,Ma Xinying,et al(1919)
- Comparison of Compositive Diathesis Evaluation of Military Medical Undergraduates with Different Specialties.
..... Lu Juan,Zhou Lin(1920)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第20卷 第12期

2012年12月15日出版

主 管:中 国 科 学 技 术 协 会
主 办:中 国 心 理 卫 生 协 会
编 辑 出 版:《中国健康心理学杂志》编委会
(北京德外安康胡同5号 邮编:100088)
(河北省唐山市建设南路57号 邮编:063000)
电 话:0315—3726590

E-mail:jkxl@chinajournal.net.cn

<http://jkxl.chinajournal.net.cn/>

编 委 会 主 任:崔以泰

主 编:马 辛 袁聚祥 执 行 主 编:李 建 明

编 辑 部 主 任:段 建 劲

责 任 编 辑:库 雪 飞 李 微 英 文 编 辑:杨 绍 清

印 刷:河 北 理 工 大 学 印 刷 厂

国 内 发 行:河 北 省 唐 山 市 邮 政 局

邮 发 代 号:18—285 (全国各地邮局订阅)

国 外 发 行:中 国 国 际 图 书 贸 易 总 公 司 (北京:399信箱)

国 外 发 行 代 号:M8256

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号: ISSN 1005—1252

CN 11—5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 20 Number 12 December 2012

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

<http://jkxl.chinajournal.net.cn/>

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18—285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005—1252 CN 11—5257/R

国内定价:12.00元/期 全年144.00元

Price: ¥12 for each issue; ¥144 for a year